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Els geladors 
suspenen les 
seues festes 
d’octubre pel 
coronavirus

Campanya de 
conscienciació 
per a fomentar 
la neteja dels 
orines dels 
gossos

Inversió de 
744.212 
euros per a 
modernitzar i 
millorar l’Eloy 
Coloma

Els tres regidors de Ciudadanos-Xixona s’incorporen al govern municipal i 
als actuals cinc edils del PSOE que fins ara han assumit totes les delegacions de 
l’Ajuntament de la localitat. L’alcaldessa, Isabel López, i el líder de la formació 
taronja, Javier Gutiérrez, han aconseguit un acord de govern pel qual assumeixen 
la gestió municipal de manera conjunta fins a les eleccions de l’any 2023. Gu-
tiérrez al·ludeix a la “responsabilitat política” com a argument per a formalit-
zar aquest pacte, amb el qual totes dues formacions aconsegueixen la majoria 

plenària amb la intenció de tirar avant projectes rellevants. Per part seua, la pri-
mer edil, afirma que es tracta de “un pacte de futur” amb el qual es pretén donar 
estabilitat al govern. D’aquesta manera, els edils de Ciudadanos assumeixen les 
delegacions d’Urbanisme, Turisme, Sanitat o Comerç.

D’altra banda, aquest acord ha generat les crítiques de Compromís, que ha 
emés un comunicat mostrant la seua postura i afirmant que “lamenta profunda-
ment” aquesta decisió.

PSOE i Ciudadanos pacten 
un bipartit per a governar
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L’atur millora al 
juny i la xifra és 
més baixa que 
al principi de la 
pandèmia

Un incendi obliga a desallotjar 
una fàbrica de torrons
També es va produir un foc en un aparcament que va calcinar a sis 
cotxes i va afectar altres tres

Activitats estiuenques 
d’entreteniment i oci
Fins al 7 d’agost està en marxa una escola-campus per a xiquets 
i joves, adaptada a les mesures del Covid-19
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 AUTOBUSES 
� 96 552 05 62

SANT JOAN
LUNES A VIERNES 
 Salidas desde Xixona: 07’30 

(sale a las 7’00 de Torreman-
zanas) / 10’00/ 13’05/ 16’00/ 
18’00/ 19’45

 Llegadas a Hospital Sant Joan: 
8’00/ 10’30/ 13’35/ 16’30/ 18’30/ 
20’15 

 Salidas Hospital Sant Joan: 
9’30/ 10’40/ 13’35/ 16’30/ 18’30/ 
21’00

 Llegadas a Xixona: 10’00/ 
11’10/ 14’05/ 17’00/ 19’00/ 
21’30 (llega 22’00 a Torremanza-
nas)

SERVICIOS ESPECIALES LUNES 
A VIERNES (época lectiva)

 Xixona- Politécnico. Salida a las 
6’45 horas

 IES Miguel Hernández-Xixona. 
Salida a las 15’00 horas

 Xixona-Torremanzanas. Sali-
da a las 15’10 horas los lunes y 
martes. Salida a las 14’10 horas 
los miércoles, jueves y viernes

 Torremanzanas-Xixona. Salida 
a las 15’30 horas todos los días

SÁBADOS 
 Salidas desde Xixona: 9’00 (a 

las 8’30 desde Torremanzanas), 
16’30 

 Llegadas a Hospital Sant Joan: 
9’30/ 17’05

 Salidas Hospital Sant Joan: 
13’45/ 20’30

 Llegadas a Xixona: 14’15/ 21’00 
(llega 21’30 a Torremanzanas) 

DOMINGOS Y  FESTIVOS
 Salidas de Xixona: 9’00/ 13’00/ 

21’00
 Llegadas a Hospital Sant Joan: 

9’30/ 13’30/ 21’30
 
 Salidas Hospital Sant Joan: 

8’30/ 13’45/  20’30
 Llegadas a Xixona: 9’00/ 14’15/ 

21’00
Los horarios pueden variar en unos cinco minutos

TRANSPORTE URBANO
MAÑANAS
C/ Galiana i Moltó; 7’45/ 8’15/ 

8’45/ 9’15/ 9’45/ 10’15/ 10’45/ 
11’15/ 11’45/ 12’15/ 12’45/ 
13’15/ 13’45/ 14’15

El Través: 8’00/ 8’30/ 9’00/ 9’30/ 
10’00/ 10’30/ 11’00/ 11’30/ 
12’00/ 12’30/ 13’00/ 13’30/ 
14’00/ 14’30

TARDES
C/ Galiana i Moltó; 17’00/ 17’30/ 

18’00/ 18’30/ 19’00/ 19’30/ 
20’00/ 20’30

El Través: 17’15/ 17’45/ 18’15/ 
18’45/ 19’15/ 19’45/ 20’15/ 20’45

Emergencias/Bomberos . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112
Policía Local.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .96 561 30 30 / 609 202 208
Guardia Civil . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .062
Guardia Civil Xixona  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 01 42
Guardia Civil (Tráfico) . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 524 80 08
Guardia Civil (Colaboración ciudadana).  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .900 100 062 
Hospital Sant Joan  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 965 16 94 00
Centro de Salud. . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 690 80 00
    Cita 2 (hasta las 14h)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 690 80 01
    Sólo urgencias  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 690 80 12
    PAC . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 690 80 02   
Servicios Forestales . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 515 08 10
Aeropuerto l’Altet  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 91 321 10 00
Iberdrola (At. clientes)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 901 20 20 20
Iberdrola (Inciden.-Averías)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 514 41 76
Hidraqua SA  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .91 177 40 90
Escuela Municipal Adultos  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 652 20 54
Club de Convivencia . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 30 84
Centro Ocupacional  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 32 06
Gabinete psicopedagógico . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 03 00
Recogida de animales  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 668 20 96
Asilo Vicente Cabrera . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 01 41
Notaría  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 08 66
Registro de la propiedad  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 03 81
Oficina parroquial . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 561 00 84

HORARIOS Y DIRECCIONES 

Xixona el nostre ciutat 
PRETÉN MOSTRAR L’ACTIVITAT 

DE TOTS ELS XIXONENCS

QUALSEVOL APORTACIÓ EN IMATGES O 
NOTÍCIES SERÀ BENVINGUDA. 

EL PERIÒDIC NO PUBLICA OPINIÓ NI CARTES 
AL DIRECTOR 

651 07 76 26 (María José)

PER CONTRACTAR ANUNCIS EN 

AQUESTA PUBLICACIÓ CRIDAR

PER E-MAIL: 
xixonaperiodic@gmail.com

FARMÀCIES DE GUÀRDIA

POLIDEPORTIVO

 9:10, 11:10, 12:10, 13:10, 14:10, 
17:25, 18:25, 19:25 y 20:25 de di-
lluns a divendres. Dissabte de 7:45 a 
14:15 hores.

TAXIS
� JORGE (24 horas). 647 68 43 36.
� JUAN FRANCISCO SOLER. 
649 23 01 16.

Biblioteca Fernando Galiana
Carbonell
 Terradets s/n
 Tlf: 96 561 23 20
Horario: 10 a 14 / 16 a 20

Correos
C/Alacant, 3
Tlf: 96 561 20 31

Horario laborables: 08’30 a 14’30 
Sábados: 09’30 a 13’00

Instituto Nacional de la 
Seguridad Social

Av. Constitució, 39
Tlf: 96 561 02 84

Horario: 09’00 a 14’00 

SUMA
C/ Alcoi, 12
Tlf: 96 561 03 00

Horario: Martes y 1º/3º miércoles 
de cada mes. 10 a 14 horas

Secretaría Ayuntamiento
Av. Constitució, 6
Tlf: 96 561 03 00

Horario: 09’00 a 14’00.

Agencia de Empleo y 
Desarrollo Local

C/ Alcoi, 12
Tlf: 96 561 03 00. Ext. 324

Agencia de Fomento de
Iniciativas Comerciales

C/ Alcoi, 12
Tlf: 96 561 03 00. Ext. 324

Horario: Lunes a viernes. Se reco-
mienda solicitar cita 

Archivo Municipal
Pça. del Convent, 1-3
Tlf: 96 561 05 00

Horario: Lunes, miércoles y viernes 
de 9’30 a 14’40. Martes y jue-
ves, cita previa 

Área de Cultura
C/ Alcoi, 12
Tlf: 96 562 60 54

Horario: Lunes a viernes, de 9 a 14 h

Cementerio municipal
Tlf: 96 561 20 33

Horario: Lunes a viernes, 9  a 14 
horas y 17 a 19 horas. Sába-
dos, domingos y festivos de 9 
a 13’30 horas

Ecoparque municipal
Paratge de Moratell s/n

Tlf: 96 561 10 64
Horario: Lunes: de 9 a 14 horas y 

de 16 a 18 horas. Miércoles, 
jueves, viernes y sábado: de 9 
a 14 horas.

Oficina Municipal 
de Información Juvenil

C/ Alcoi, 12
Tlf: 96 561 03 00

Horario: Lunes a viernes de 9 a 14 
h en C/ Alcoi, 12. Jueves de 18 
a 19’30 h. en el Espai Jove de 
El Trabajo  

Servicios Sociales
C/ Alcoi, 12
Tlf: 96 561 22 93 /
96 561 03 00 Ext. 315

Horario: Lunes y jueves y petición 
de citas de 10’30 a 13’30

Museo del Turrón
Polígono Industrial Ciutat 
del Torró. 

Tlf: 96 561 07 12

Visitas programadas: 10/ 10’45/ 
11’30/ 12’15/ 13’00/ 15’30 (no 
en fin de semana ni festivo)/ 
16’15/ 17’00/ 17’45/ 18’30

Visitas no programadas, cita previa

Museo de Historia de la 
Tecnología de Xixona

Mare de D. de l’Orito, 62 

Tlf: 96 562 60 54

       Lunes a viernes, de 17 a 20.

CENTROS DE ENSEÑANZA

CP Eloi Coloma
Av. Constitució, s/n.

T: 96 690 81 72 (secretaría)

CP Cristòfol Colom
C/ Josep Mª Samper, 3
T: 96 690 81 58 (secretaría)

CP Sagrada Família
Av. Joan Fuster, 4
T: 96 690 81 67 (secretaría)

Guardería
Pl. Convent, s/n.
Tlf: 96 561 01 53

IES Xixona
C/ Manuel Galiana, 3
Tlf: 96 690 81 10

Centre Ocupacional              
Plaça del Convent, s/n.
Tlf: 96 561 32 06

Polideportivo          
Avinguda de Joan Fuster 
s/n
Tlf: 96 561 12 53

Del 1/1 al 31/5 i del 1/10 al 31/12 De 
lunes a viernes de 9 a 14 h. y de 16 
a 22 h. Sábado de 8 a 14 h. y de 16 
a 21 h. Domingos de 9 a 13’30 h. y 
de 16 a 20’30 h.

Del 1/6 al 30/9. Todos los días de 7 a  
22 h.

TELÉFONOS ÚTILES

AMB LA COL.LABORACIÓ DE LA CONSELLERIA 
D’EDUCACIÓ, INVESTIGACIÓ,

CULTURA I ESPORT DE LA GENERALITAT

Del 31 de juliol al 6 d’agost  Corts Valencianes, 4
Del 7 d’agost al 13 d’agost  Constitució, 10
Del 14 d’agost al 20 d’agost  Corts Valencianes, 4
Del 21 d’agost al 27 d’agost  Constitució, 10
Del 28 d’agost al 3 de setembre  Corts Valencianes, 4

El Nostre XIXONA. Suplement gratuït de El Nostre Ciutat
Núm. 74. Tercera època. Dipòsit legal: A 439 - 2013
Edita: MÉS CIUTAT SA. Plaça Pintor Gisbert, 3. 03801. Alcoi (Alacant)
Imprimeix: Localprint SL. C/Manuel de Falla, 16 Elche Parque Empresarial. 03203 
ELCHE
DIRECTOR: Luis Peidro. COORDINACIÓ I REDACCIÓ: Sheila García. 
COL·LABORACIONS: Bernabeu Fotografía; Natalia Morant; Policía Xixona; 
Xixona Esportiu C. F.; Deportistas y actividades deportivas de Xixona; 
ANHCEA; Federació de Sant Bartomeu i Sant Sebastià; Asociación Cultu-
ral y Festera de Heladeros de Jijona; Actividades Xixona
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ELS TRES REGIDORS DE LA FORMACIÓ TARONJA OSTENTEN DELEGACIONS COM A URBANISME, TURISME, SANITAT O COMERÇ

Ciudadanos s’incorpora al govern 
després de pactar amb el PSOE

D es que el PSOE va revalidar 
l’any passat el seu mandat a 
Xixona després de les elec-

cions municipals, l’alcaldessa, Isabel 
López, va remarcar la importància de 
tancar un acord de govern per a acon-
seguir un “major suport”, tal com va 
detallar la primer edil en l’entrevista 
concedida a aquest mitjà el mes de 
juny, a més de tractar d’aconseguir “un 
govern estable amb el suport suficient 
per a tirar avant projectes de futur”.

Aquest propòsit ja és una realitat, i és 
que, durant el mes de juliol s’ha cone-
gut que el PSOE i Ciudadanos han acon-
seguit un acord de govern. D’aquesta 
manera, els tres edils de la formació ta-
ronja Javier Gutiérrez; Eduardo Ferrer i 
José Martínez, s’incorporen al govern, 
al costat dels cinc regidors socialistes 
ostentant diverses delegacions, que fins 
ara, havien sigut assumides pels edils 
del PSOE: Urbanisme, Turisme, Sanitat 
o Comerç, entre altres.

L’acord en qüestió s’estendrà fins a 
les eleccions de l’any 2023, el qual ha 
sigut qualificat com “un pacte de futur 

per l’alcaldessa, i que està establit so-
bre la base de l’interés comú per tre-
ballar pel local. “Junts som més forts 
i, gràcies al suport de Ciudadanos, 
podrem fer realitat els grans projectes 
que tenim en marxa, i altres nous per 
a convertir a Xixona al poble que tots 
volem”, assegura López.

Per part seua, Javier Gutiérrez, ha 
explicat que Ciudadanos - Xixona ha 
decidit, “per un acte de responsabilitat 
política, i sobre la base de realitzar po-
lítica útil de veritat, arribar a un acord 
amb l’actual equip de govern per a 
treballar en bloc amb la finalitat de 
complir uns objectius comuns per al 
progrés i l’avanç del poble de Xixona”.

Tant López com Gutiérrez han coin-
cidit que la prioritat de les dues forma-
cions és dotar a l’Ajuntament de “un 
equip fort, sòlid i estable de govern per 
a poder fer front als nous reptes que 
situacions com la pandèmia del virus 
COVID-19 ens plantegen a tots els ni-
vells”.

Els cinc edils del grup socialista 
mantenen les delegacions d’Educació, 

Després de l’acord, l’equip de govern està format per huit edils, amb els quals s’aconsegueix la majoria 
plenària. Un any després, es consolida un dels objectius del PSOE i de l’alcaldessa, Isabel López, de tancar 
un acord que aporte “estabilitat” a la localitat torronera. Segons s’ha anunciat, aquest pacte de govern 

s’estendrà fins a la celebració de les eleccions de l’any 2023

Compromís critica l’acord i el 
qualifica de pacte de “despatxos”

L’alcaldessa Isabel López i el líder de Ciudadanos, Javier Gutiérrez. 

L a notícia sobre l’acord de go-
vern municipal entre el PSOE 
i Ciudadanos ha generat les 

crítiques de Compromís per Xixona, 
grup que ha fet públic el següent co-
municat:   

“L’assemblea local de Compromís 
Xixona lamenta profundament la deci-
sió del PSOE, anunciada hui, d’arribar 
a un acord de govern amb Ciudadanos 
pel que resta de legislatura.

Des de Compromís valorem molt 
negativament que el PSOE de Xixona 

haja decidit optar per negociar i pac-
tar amb un partit de dretes i no amb el 
seu soci natural, Compromís, els quals 
governem conjuntament la Generalitat 
i la majoria de municipis valencians.

Fa un any, Compromís va facilitar la 
reelecció d’Isabel López com a alcal-
dessa de Xixona, impedint una Alcal-
dia de la dreta, i sempre s’ha mostrat 
obert a arribar a un acord estable de 
govern progressista, que mire per la 
majoria social del nostre poble. Així 
ho hem demostrat tot este temps en 

què hem mantingut moltes reunions 
amb els socialistes per tal d’arribar a 
eixe pacte i fins i tot, com a mostra de 
bona voluntat i disposició d’afavorir 
la governabilitat de Xixona, votant a 
favor de projectes del PSOE com ho 
és la reforma de la Casa Rovira com 
a biblioteca

L’actitud del PSOE de Xixona de no 
voler cedir ni un mil·límetre en els 
seus projectes faraònics, principal-
ment en la construcció d’un pavelló 
poliesportiu de 4.000.000 euros, fa 

Serveis Socials, Cultura, Hisenda, In-
dústria, Festes i Esports, entre altres.

Així, el nou equip de govern de 
l’Ajuntament de Xixona està format per 
Isabel López, María Teresa Carbonell, 

Ricardo Mira, Cristian Sirvent i Ainhoa 
López, pel PSPV-PSOE, i Javier Gutié-
rrez, Eduardo Ferrer i José Martínez, 
per Ciutadans.

D’aquesta manera, amb els huit re-

gidors del govern després de l’acord, 
s’aconsegueix la majoria plenària en 
una corporació municipal en la qual 
són presents també el Partit Popular, 
Compromís i Més Xixona.

patent que la seua voluntat des del 
principi ha sigut la d’evitar arribar a 
qualsevol tipus d’acord progressista 
amb Compromís i perpetuar-se en el 
poder a qualsevol preu, fins i tot pac-
tant amb la dreta. El PSPV-PSOE i Xi-
mo Puig hauran de donar explicacions 
d’aquest nou incompliment del Pacte 
del Botànic, ara en Xixona.

Este acord és un pacte “de despa-
txos”, orquestrat de manera fosca a 
la Diputació i a les seus del PSOE i 
Ciudadanos a València, lluny del nos-
tre poble. Un pacte per a repartir-se 
càrrecs, butaques i sous que, com ells 
mateixa reconeixen, està fet «al mar-
ge de les ideologies». Un pacte sense 
cap document programàtic amb què 
els xixonencs puguem conéixer el que 

farà este nou equip de govern.
Així mateix volem mostrar també 

la nostra perplexitat davant la incon-
gruència de Ciudadanos Xixona i el 
seu líder Javier Gutiérrez, qui tam-
bé haurà de donar explicacions per 
prendre el pèl als seus votants, donant 
suport a una alcaldessa del PSOE i vo-
tant a favor del seu pavelló, quan en 
campanya electoral va prometre que 
mai ho faria.

Des de Compromís Xixona, com 
sempre hem fet, seguirem treballant 
en positiu aportant propostes per a 
l’interés general i fiscalitzant el go-
vern municipal. Des de ja comencem 
a construir l’alternativa per a 2023, 
progressista i d’esquerres, que Xixona 
està demanant des de fa temps”. 

www.ignaciogimeno.com
CIRUGÍA ORTOPÉDICA Y TRAUMATOLOGÍA  �  CIRUGÍA ARTROSCÓPICA  �  TRAUMATOLOGÍA DEPORTIVA

VITHAS HOSPITAL INTERNACIONAL MEDIMAR
Avda. Denia, 78 - 2ª planta - 03016 ALICANTE
Tel.: 965 16 22 00 - Ext. 8056

Avda. Conde Lumiares, 37 bajo (CM Lumiares) 
03010 Alicante - Telf. 965 25 46 12

Pintor Cabrera, 8 - bajo (CM Estación)
03005 Alicante - Telf. 965 12 55 00

Avda. Padre Esplá, 57 - bajo (Intermedic)
03013 Alicante - Telf. 965 15 17 00

Jaime Segarra, 2 - bajo (Clin. Alicante)
03010 Alicante - Telf. 966 35 99 66

CONSULTAS

Dr. J. IGNACIO GIMENO ABAD
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BUSCA FOMENTAR EL CIVISMO Y EL MANTENIMIENTO DEL MOBILIARIO

Campaña de concienciación 
sobre los orines de perros
E l Ayuntamiento de Xixona, a tra-

vés de las concejalías de Sanidad 
y Limpieza Viaria han puesto 

en marcha una campaña conjunta de 
concienciación dirigida a mantener el 
mobiliario urbano y la localidad en ge-
neral más limpia de los orines de los 
perros. 

‘El xorret més net’ busca que los due-
ños reconduzcan a sus perros a orinar 
en la calzada en lugar de en bancos, 
farolas, fachadas o aceras, logrando 
así alargar la vida del mobiliario y tam-
bién mantenerlo en mejor estado si se 
evita su deterioro, además, también se 
pretende que las calles huelan menos, 
puesto que los orines, especialmente 
con el calor, generan mal olor. 

REPARTO DE BOTELLAS PIPICLEAN
Por otro lado, y dentro de esta misma 

campaña se están repartiendo botellas  
‘pipiclean’ con las que limpiar los ori-
nes para los dueños de los perros. Un 
total de 500 unidades conforman el re-
parto, las cuales se pueden recoger por 
las mañanas, en horario de 9 a 14’30 
horas en la conserjería del Ayuntamien-
to de Xixona. La recogida se puso en 
marcha el pasado 13 de julio.

Las botellas van acompañas de unas 
instrucciones de uso en las que se indi-
can los productos con los que se puede 
rellenar y en qué porcentaje respecto a 

Compromís demana una 
marquesina per a la 
parada del poliesportiu

En el ple de juliol, Compromís va 
presentar un prec pel qual se sol·licita-
va la instal·lació d’una marquesina en 
la parada d’autobús que dóna servei al 
poliesportiu municipal i al CEIP Sagra-
da Família amb l’objectiu d’augmentar 
la zona d’ombra en aquest lloc.

El regidor de Compromís, Lucas Sir-
vent, recorda que “hem requerit tant a 
la Regidoria d’Urbanisme com a la de 
Trànsit per a què s’instal·len distints 
elements que reduïsca la intensitat del 
sol en este punt, fent així menys pesa-
da l’espera de les usuàries i usuaris 
del bus, en especial ara en estiu”. 

La proposta del grup valencianista 
aposta per la instal·lació d’una mar-

quesina com les que ja hi ha en algu-
nes parades del municipi, així com 
la plantació d’alguns exemplars de 
plataner, lledoner o morera, espècies 
d’arbres que creixen ràpid i necessiten 
d’un escàs manteniment.

Sirvent detalla que alguns veïns els 
han explicat que “aquesta parada en 
particular és molt utilitzada i per la 
seua situació és més que necessari que 
s’acondicione com cal i que s’habilite 
alguna cosa per a què la gent puga res-
guardar-se”. 

Després del prec, en el ple es va 
argumentar que s’anava a estudiar 
la proposta de Compromís per a co-
néixer la seua viabilitat.

Els plens 
municipals 
tornen a ser 
presencials

la cantidad de agua. 
Otro de los objetivos, según indica el 

concejal de Limpieza Viaria y Sanidad, 
Cristian Sirvent, es “mejorar la convi-
vencia entre las personas que tienen 
perro y las que no”. 

CAMPAÑAS PUBLICITARIAS
Sirvent indica que la campaña “está 

teniendo buena acogida” por parte de 

la población y por otro lado, añade que 
tanto referente a esta campaña de con-
cienciación y limpieza como a la que 
se hizo previamente sobre el fomento 
de la recogida de excrementos de los 
perros, titulada ‘Presume de calles, 
presume de Xixona’, se han colocado 
mupis publicitarios en distintos puntos 
del centro de la localidad para darlas 
a conocer. 

El ple ordinari del mes de 
juliol va tornar a ser presencial 
després de celebrar els anteriors 
de manera virtual a causa de la 
pandèmia del Covid-19. Encara 
que amb distàncies de seguretat 
i algunes restriccions, com 
per exemple, la impossibilitat 
d’assistència de públic, el ple es 
va celebrar en el marc de la nova 
normalitat en el Saló de Plens, 
que va mostrar una imatge molt 
diferent a l’habitual a causa de la 
distància de seguretat preventiva 
que va obligar a instal·lar taules 

Uno de los mupis publicitarios instalados en la localidad. 

PARA PUBLICIDAD EN ESTE 
PERIÓDICO

LLAMAR A LOS TELÉFONOS

651 077 626
673 575 851

Iniciades les obres per a 
connectar la xarxa a la 
planta solar de Xixona

La posada en marxa de la planta so-
lar situada a Xixona, promoguda per la 
multinacional X-Elio i que serà la més 
gran tota la Comunitat Valenciana està 
cada vegada més a prop després d’ha-
ver-se iniciat durant el mes de juliol les 
obres de connexió a la xarxa per part 
d’Iberdrola, necessàries perquè aques-
ta planta comence a distribuir energia 
neta.

Segons el diari Información, Iberdro-
la ha començat les obres d’ampliació 
de la subestació elèctrica de Xixona 
perquè siga possible connectar el parc 
fotovoltaic a la xarxa, el qual està en la 

recta final de la fase 1, de les dues que 
componen l’important projecte que 
suposarà per a X-Elio una inversió de 
48 milions d’euros i que proporcionarà 
energia neta a al voltant de 19.000 llars.

Aquest mitjà indica que el mes de ge-
ner es remena com a data possible per-
què es puga proporcionar l’electricitat 
a la xarxa una vegada que es finalitzen 
tots els treballs necessaris a més de re-
bre l’autorització d’explotació.

La planta solar es troba molt prop de la 
subestació, a menys d’1 quilòmetre, per 
la qual cosa aquesta distància serà en la 
qual s’haja de realitzar la connexió.

addicionals per a situar a tots els 
regidors.
El ple va ser retransmés en directe 
en la pàgina de Facebook de 
l’Ajuntament de Xixona perquè 
qualsevol persona interessada 
poguera seguir-lo, encara que 

posteriorment, és pujat al compte de 
YouTube del consistori.
L’estampa ha canviat molt des 
que al febrer tinguera lloc l’últim 
ple presencial, i és que, tots els 
membres de la corporació municipal 
van acudir amb mascareta.

FOTO: COMPROMÍS PER XIXONA

Pinturas Decorativas - Impermeabilizaciones
Pavimentos Industriales - Pintura Industrial

Protección pasiva contra el Fuego

Pinturas y Decoraciones

C/ Safareig, 20 - 03100 XIXONA - Tel.: 630 900 744
pinturasvillegas@gmail.com

www.pinturasvillegas.com
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La sociedad moderna, preocupada por la repercusión de nuestros actos en el medioambiente, ofrece cada vez más fórmulas 
para lograr que estos plásticos permanezcan mucho más tiempo en nuestras casas. Así, Internet está lleno de webs y tutoriales 
para su reutilización: las botellas de plástico se pueden convertir en un precioso jardín vertical, comederos de aves, bisutería 
(collares, broches...), juguetes o adornos navideños; un cubilete puede ser una maceta; y con bolsas de plástico se tejen coloridos 
bolsos.

El plástico se ha convertido en un material muy presente en nuestras vidas. Se usa en la tecnología doméstica, medios de 
transporte, sistemas de comunicación, construcción... y, por supuesto, en una enorme variedad de tipos de envases y embalajes. 
Igualmente, todo apunta a que será parte esencial del futuro con grandes aplicaciones, por ejemplo, en soluciones médicas que 
hoy nos parecen increíbles

Y a la hora de desprenderse de él, si se trata de un envase, su destino es el contenedor amarillo para introducirse en el recicla-
je. En Reciclados y Compostaje Piedra Negra sabemos que los plásticos que nos llegan a través de este contenedor tendrán una 
nueva vida.

El más famoso entre los plásticos para envasado es el tereftalato de polietileno (PET). Totalmente reciclable, aparece en bo-
tellas de bebidas, aceite, salsas o condimentos, y de medicamentos y cosméticos. Y pueden reciclarse en productos textiles, 
calzado, moquetas, flejes, piezas para ingeniería...

El polietileno de alta densidad (PEAD) es también muy conocido porque con él se fabrican envases de detergentes, champú, 
suavizante y otros productos. Una vez reciclado se puede convertir en cubos, contenedores y bidones.

Y el polietileno de baja densidad (PEBD), el de las bolsas del supermercado o el plástico film, bolsas para congelados, del pan y 
las verduras; el de las tapas flexibles, juguetes, menaje como vasos, platos o cubiertos... cuando se recicla se puede convertir en 
bolsas de basura, más tuberías de riego o mangueras.

Asimismo, con una mezcla del resto de tipos de envases de plástico, se fabrican hueveras, partes de frigoríficos o bases de 
televisores.

Así que, un plástico bien depositado tras su uso se convertirá en un nuevo objeto útil, evitando tener que extraer material del 
entorno natural, y dejará espacio libre en el vertedero. Porque la existencia de un envase de plástico no termina en el contenedor, 
sino que puede tener una nueva vida.

Cuando el plástico tiene una nueva vida
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El 10 de juliol es va posar en marxa 
el programa ‘La Cuita, allò que és cou 
a Xixona’, un podcast conduït per Mu-
groman i patrocinat per la Regidoria de 
Normalització Lingüística del consistori 
alcoià, que té a la música com a prota-
gonista a través d’entrevistes, anècdotes 
i amb diversos convidats en els diferents 
programes.

El programa s’emet cada divendres a 
les 18 hores i ho farà al llarg de l’estiu 
fins al 31 d’agost.

Els vídeos dels podcast es poden veure 
en el compte de YouTube de l’Ajunta-
ment de Xixona, ja que són publicats 
cada divendres.

El programa està conduït per Bernat 
Picó, també forma part de l’equip Raúl 
Carricondo, que s’encarrega dels tre-
balls de producció, i Pascual Sanchis, 
director i encarregat de la part tècnica.

En ‘La Cuita’, Xixona i la seua gent és 
la protagonista, tant a nivell cultural 
com esportiu, entre altres temes, entre 
els quals també es parla d’aspectes mu-
sicals curiosos, i fins al moment, fins i 
tot hi ha hagut música en directe.

 Aquest programa dóna, d’alguna 
manera, continuïtat a l’entreteniment, 
després de ‘Cultura a casa’, que va pro-
tagonitzar el confinament i que va donar 
la veu als xixonencs i xixonenques.

‘La Cuita’, un podcast
cultural i d’entreteniment

Llancen una campanya 
d’agraïment i suport al 
comerç local del municipi
S ota el lema ‘Si t’importa Xixona, 

consumeix a Xixona’, l’Ajuntament 
de la localitat en col·laboració 

amb l’Associació d’Empresaris, Comer-
ciants i Professionals de Xixona (AEX), 
ha llançat una campanya publicitària a 
manera d’agraïment i suport al comerç 
local, per la seua ressenyable labor, es-
pecialment durant els últims mesos.

La campanya també té l’objectiu de 
conscienciar a la població sobre la im-
portància de consumir en el comerç lo-
cal, combatent així els efectes de l’estat 
d’alarma i també de la nova normalitat 
sobre les botigues i serveis de la localitat, 
considerats per l’alcaldessa de Xixona, 
Isabel López, com “un pilar fonamental 
de la societat xixonenca”.

Les principals accions d’aquesta cam-
panya seran la col·locació de cartells 
i opis i la difusió d’un vídeo en el qual 
els protagonistes són els propis comer-
ciants, amb un missatge que serveix 
per a agrair-los el seu treball d’aquests 
mesos, que ha permés mantindre pro-
veïda a la població i que no es deixaren 
de prestar els serveis bàsics, i per a fer 

En nombre de la Comunidad de her-
manitas y de todos los residentes de 
este hogar, queremos agradecerles las 
ayudas, atenciones y preocupación que 
han tenido hacia nosotros. En especial 
la Sra. Alcaldesa, capellanes, médicos 
(sobre todo D. Carlos), personal sani-
tario, policía local, bienhechores, tra-
bajadores y familiares. Sin el esfuerzo 
de todos, con seguridad, no habríamos 
tenido la satisfacción de conseguir es-
tar sin el Covid-19 en estos meses de 
confinamiento. 

Hemos pasado angustia y dolor al sa-
ber todo lo que estaban sufriendo en 
otras residencias y los hemos tenido 
muy presentes, cada día, en nuestras 
oraciones. 

Somos conscientes de que esto no ha 
terminado, por eso pedimos prudencia 
y comprensión. Hemos decidido sus-
pender las visitas dentro de la Residen-
cia porque no queremos exponernos a 
un riesgo de contagio. Por ello, volve-
remos a las videollamadas, llamadas 
telefónicas y los residentes que puedan 
bajar al jardín, desde allí, podrán ver y 
hablar con los familiares, pero sin pa-
sar dentro del recinto. 

Seguiremos atentos a la evolución del 
virus en esta nueva normalidad y to-
maremos las decisiones más oportunas 
para conservar la salud de todos. 

Una vez más, gracias y que Dios les 
bendiga. 

(Texto: Residencia Vicente Cabrera)

pedagogia sobre com es pot ajudar a la 
supervivència dels comerços locals.

El regidor de Comerç, Ricardo Mira, 
explica que “sempre estem en contac-
te directe amb l’AEX per a conéixer les 
necessitats dels comerciants i desenvo-
lupar accions conjuntes, però aquests 
mesos encara més, perquè sabem que 
ho han passat malament i que d’aquesta 
crisi hem d’eixir tots junts de la millor 
manera possible”.

Per part seua, el directiu de l’AEX, Al-
fonso Gutiérrez, es mostra esperançat 
perquè “el que portem de mes de juliol 
està sent molt millor que els mesos an-
teriors”, encara que és prudent perquè 
“estem en un estiu atípic en el qual no 
tindrem festes de moros i cristians i això, 
unit al fet que els xixonencs solen mar-
xar-se a les cases de camp o als aparta-
ments de la platja, pot fer que aquests 
mesos siguen fluixos”.

Agradecimiento 
de la Residencia 
de Jijona

ES TRACTA D’UN PROJECTE DE L’AJUNTAMENT I D’AEX

Tira avant la proposta 
de Compromís per a 
cogestionar l’IMV

El ple de l’Ajuntament de Xixo-
na, reunit dijous 24 en la seua 
sess ió  ordinàr ia  de ju l io l ,  va 
aprovar per unanimitat la moció 
presentada pel grup municipal de 
Compromís per a instar al Govern 
d’Espanya a la cogestió del nou 
ingrés mínim vital junt amb la Ge-
neralitat i els municipis.

Lucas Sirvent, regidor de Com-
promís per Xixona, destaca que 
“la crisi social i econòmica de-
rivada del coronavirus requerix 
d’un reforç de les polítiques de 
protecció social. Un reforç que 
passa per l’enfortiment dels pro-
grames que estan funcionant amb 
resultats exitosos. Per això cele-
brem la creació del nou ingrés 
mínim vital que complementarà la 
renda valenciana d’inclusió, po-
sada en marxa ja fa 4 anys per la 
Generalitat”.

APROVADA PER UNANIMITAT
La moció, aprovada per tots els 

grups de la corporació munici-
pal, aposta per aprofitar l’expe-
riència satisfactòria de la Renda 
Valenciana, i la seua estructura de 
prestacions i itineraris d’inserció 

social, per tal d’evitar duplicitats 
entre administracions, més quan 
l’ingrés mínim vital es tracta d’un 
mecanisme que naix de zero, se-
gons s’indica des de Compromís.

 A més, trasllada al Govern Cen-
tral la necessitat de garantir el 
finançament suficient per a fer 
front a un reforçament en les 
plantilles dels serveis socials mu-
nicipals per tal que puguen afron-
tar amb garanties la tasca de “des-
plegament” d’estes dues rendes.

DEMANEN COL·LABORACIÓ
“El Govern espanyol ha de po-

sar-se les piles i  fer costat  en 
aquest tema a Ajuntaments com 
el de Xixona, que han de ser el 
primer mur de contenció contra 
la pobresa i les desigualtats. En 
este sentit també hem requerit a 
l’equip de govern municipal per 
a què des dels serveis socials 
s’atenga a totes aquelles persones 
que vullguen sol·licitar l’ingrés 
mínim vital i no puguen per falta 
de connexió a internet a casa o 
qualsevol altra qüestió”, destaca 
el regidor de Compromís, Lucas 
Sirvent.

ES VA APROVAR PER UNANIMITAT EN EL PLE

L’ús de la mascareta 
es torna obligatori

La consellera de Sanitat de la Ge-
neraltiat Valenciana, Ana Barceló, 
va anunciar el dissabte 18 de juliol 
l’ús obligatori de la mascareta en la 
Comunitat en aquesta nova norma-
litat davant l’alerta de nombrosos 
rebrots, amb l’objectiu d’evitar els 
contagis del Covid-19.

Aquesta obligatorietat s’estén a 
nivell general encara que contem-
pla algunes excepcions: en platges 
i piscines, així com en els espais de 
la naturalesa o a l’aire lliure fora 
de nuclis de població, sempre que 
l’afluència de les persones permeta 
mantindre la distància interperso-
nal de 1,5 metres; tampoc durant 
la pràctica d’activitat física o qual-
sevol altra activitat amb la qual 
resulte incompatible el seu ús; i en 
les activitats infantils i juvenils d’oci 
mentre es romanga amb el grup de 
convivència estable.

En aquest sentit, no s’exigeix l’ús 
de la mascareta a aquelles perso-
nes que presenten malalties o di-
ficultats respiratòries que puguen 
veure’s agreujades pel seu ús i que 
“s’ha d’utilitzar sempre de manera 
adequada, és a dir, ha de cobrir des 
de la part del septe nasal fins a la 
barbeta inclosa”, segons Barceló.

D’altra banda, en la compa-
reixença de la consellera, es va 
recalcar que sí que és obligatori 

el seu ús en tot moment en la via 
pública, en espais a l’aire lliure 
i en espais tancats d’ús públic o 
oberts al públic. L’ús de la màscara 
es recomana també en espais pri-
vats oberts o tancats quan existisca 
confluència amb persones no con-
vivents o no puga garantir-se la dis-
tància interpersonal de metre i mig.

Com a part de les mesures de la 
nova normalitat, es contemplen 
algunes dirigides al sector hosta-
ler i d’oci nocturn. A les terrasses 
a l’aire lliure dels establiments 
d’hostaleria i restauració l’afora-
ment serà fins al 100% de les tau-
les permeses, sempre que es puga 
assegurar el manteniment de la 
deguda distància física i l’ocupació 
màxima serà de 20 persones per 
taula o agrupació de taules. Mentre 
que, en discoteques i oci nocturn, 
es manté l’aforament del 30% a 
l’interior del local, i del 75% a les 
terrasses.

SENSE CASOS A XIXONA
A tancament de l’edició d’aquest 

mitjà, les dades proporcionades 
per la Generalitat mostren que a 
Xixona no s’ha registrat cap nou 
cas i que actualment no hi ha cap 
actiu, mantenint-se les dades en 
4 casos positius i un mort des de 
l’inici de la pandèmia.

Opi publicitari de la campanya. 

Captura de pantalla d’un dels programes emesos.
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E l gelat és un dels sectors cap-
davanters de Xixona, que com 
d’altres s’ha vist afectat pel nou 

coronavirus. L’alçament d’algunes res-
triccions ha coincidit amb la tempora-
da estival, una cosa beneficiosa per a 
aquest sector. A l’inici de la pandèmia 
les previsions eren molt negatives en-
cara que sembla que la gent està respo-
nent bé a l’obertura de les gelateries, no 
obstant això, les informacions actuals 
sobre rebrots estan generant preocupa-
ció entre els professionals.

El president de l’Associació Nacional 
de Geladors Artesans (ANHCEA), Marco 
Miquel, detalla en la següent entrevista 
la situació del sector, així com comenta 
alguns projectes rellevants com el de 
l’Institut Tecnològic, la seu del qual es 
preveu que estiga situada a Xixona.

En quin moment es troba el sec-
tor del gelat?

En aquests moments el sector gelador 
no és alié a la resta de la societat. Hi ha 
molta incertesa, vivim pendents de les 
notícies que es van publicant.

Quan va començar l’estat d’alarma va 
haver-hi una sensació que la tempora-
da anava a ser molt negativa, però des 
que es va autoritzar l’obertura (prenent 
les mesures necessàries), la resposta 
de la gent ha sigut molt positiva i ens ha 
permés tindre un major optimisme dins 
de les nostres perspectives. Sabent per 
endavant que no es compliran objectius 
d’anys anteriors, esperem que amb la 
situació actual puguem cobrir despeses 
i arribar a uns mínims.

Quines sensacions tenen els 
professionals?

Les sensacions són de preocupació 
per les notícies que van circulant per 
tots els mitjans de comunicació, la so-
bre informació i incertesa provoquen 
intranquil·litat davant un possible empi-
tjorament de la situació i la possibilitat 
de reculada. Però és cert que estem a 
l’estiu, és la nostra etapa més forta, i la 
resposta de la població ha sigut molt 
positiva, per la qual cosa la sensació és 
de major il·lusió i ànim davant la tem-
porada.

L’arribada de l’estiu ha vingut 
acompanyada per la nova nor-
malitat i l’alçament de nombro-
ses restriccions, això és una cosa 
positiva per al sector?

Clarament, coincidint la temporada 
estival i l’alçament de restriccions hem 
pogut oferir una oferta superior, i això 
ha millorat la situació econòmica. Ja 
que al principi, solament amb l’oferta 
de cita prèvia i consum per a portar no 
era possible cobrir despeses i això va 
generar incertesa davant l’obertura de 
gelateries.

De quina forma s’afronta la 
temporada?

Amb major il·lusió que al principi. Si 
bé encara hi ha mesures restrictives que 
no permeten la totalitat d’aforament en 
interior i terrasses, ja siga per complir 
la distància, o perquè en alguns muni-
cipis no han autoritzat el màxim d’ús de 
via pública. Però la resposta de la po-
blació ha sigut molt bona, des del prin-
cipi la gent ha volgut prendre’s el seu 
gelat. I ara esperem també, encara que 
siga en menor número, l’arribada de tu-
ristes, que segur faran també augmentar 
les vendes de les gelateries.

Com ha repercutit la implanta-
ció de mesures de prevenció pel 
nou coronavirus?

Al principi existia una sobre informa-
ció descontrolada, amb moltes mesures 
a prendre que al final no eren viables 
en el sector d’hostaleria en general. 
Finalment s’ha especificat, existeixen 
mesures de prevenció molt diverses, a 
causa de la gran varietat de gelateries 
que existeix, (venda d’impuls, venda en 
barra i terrassa, amb taules, en saló…)

Generalment, hem augmentat les me-
sures de desinfecció de locals, també 
les mesures de seguretat i higiene per 
a tot el personal (màscares, pantalles 
protectores, utilització de gel hidroal-
cohòlic…). Hem reduït el nombre de 
taules en saló i terrassa. Indiquem les 
distàncies de seguretat, les entrades i 
eixides de les gelateries. Utilitzem car-
telleria informativa, realitzem cursos de 
formació per a tot el personal de l’em-
presa, s’ha fomentat l’ús de pagament 
per mitjans digitals i fins i tot alguns 
locals han instal·lat mampares de sepa-
ració entre els clients i el personal de 
l’empresa.

Quina diferència al sector del 
gelat respecte a uns altres, quant 
al Covid-19 es refereix?

Hem notat una bona resposta de la 
població a l’hora d’entrar en una ge-

lateria o d’asseure’s en una terrassa, és 
una cosa compartida per tot el sector 
hostaler.

En qualsevol cas ha sigut dur. Però 
altres col·lectius han tingut uns co-
mençaments molt més difícils amb 
poca disposició per part dels clients a 
entrar en alguns comerços, provar-se 
prengues, aforaments massa limitats, 
etc. El que provocava en alguns casos, 
la no entrada de molta gent, segons ens 
comentaven. La por frenava l’entrada a 
aqueixos comerços, però a poc a poc 
va augmentant la confiança i existeix 
una millora de la situació en general.

Es preveu que el turisme dismi-
nuïsca per la pandèmia, quines 
conseqüències tindria aquest fet 
per al gelat?

La menor presència de turisme és un 
inconvenient més, sumat a la reducció 
d’aforament, de taules i d’oci, fan que 
no es puga arribar als resultats d’an-
ys anteriors. Però és molt important 
complir aquestes mesures, ser positius 
i confiar que el civisme aconseguirà 
frenar la crisi. Si treballem tots junts, el 
2021 siga millor.

Els professionals s’han hagut 
d’acollir a alguna ajuda, o en 
coincidir la nova normalitat amb 
la temporada alta per al sector 
no ha sigut necessari?

Des de l’associació aconsellem que 
qui poguera, sol·licitara alguna ajuda, 
ja que eren bastant interessants pels 
tipus d’interés que tenien. Es preveia 
una temporada molt incerta i volíem 
que les empreses tingueren una viabi-
litat econòmica per a poder respondre 
econòmicament i poder afrontar la tem-
porada sense endeutar-se.

En qualsevol cas existeixen molts fac-
tors que han sigut determinants en les 
decisions que cada gelader ha pres par-
ticularment.

El projecte del primer Institut 
Tecnològic està d’actualitat, en 
quin punt es troba aquest projec-
te i què suposaria el seu desen-
volupament i ubicació a Xixona?

El projecte estava en fase de presen-
tació, buscant administracions que ens 
ajudaren a tirar-lo avant. Considere que 
seria un gran encert ja que reforçaria 
molt al sector de gelat artesà.

A més es pretén involucrar també al 
gremi torroner, ja que hi ha molts punts 
en comú entre els dos. Aquesta unió ge-
nerarà sinergies importants per a tots. 
La creació de l’Institut aporta al seu torn 
valor afegit a Xixona, col·locant-lo com 
a referent internacional en el sector.

El projecte ha evolucionat més len-
tament durant aquests mesos, però ja 
s’estan reactivant les gestions per a no 
frenar els terminis. Sóc molt optimista 
i confie que aquest projecte eixirà a la 
llum i ens permetrà donar un nou im-
puls al gelat artesà.

“Solament 
amb l’oferta 
de cita prèvia i 
consum per a 
portar no era 
possible cobrir 
despeses”

El presidente d’ANHCEA, Marco Miquel. 

“Des de el principi la gent ha 
volgut prendre’s el seu gelat”

MARCO MIQUEL
President Associació Nacional de Geladors 
Artesans (ANHCEA)
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Inversió de més de 744.000 euros 
per a millorar el CEIP Eloy Coloma
D ins del Pla Edificant, l’Ajunta-

ment de Xixona durà a terme 
pròximament nombroses ac-

tuacions en el CEIP Eloy Coloma de la 
localitat que permetran la seua millora 
i modernització. Amb una inversió total 
de 744.212 euros es contemplen diver-
ses actuacions, dividides en quatre lots, 
als quals han optat diferents empreses 
durant el termini estipulat, que va fina-
litzar el passat 13 de juliol.

D’aquesta manera, han sigut 8 les 
mercantils que han presentat les seues 
propostes per a la licitació dels treba-
lle. A aquest sentit, cal indicar a des del 
moment en el qual s’adjudiquen, està 
previst que les obres s’allarguen durant 
diversos mesos, la qual cosa obligarà el 
centre a reestructurar l’organització de 
les aules per al curs 2020-2021.

Les actuacions que es duran a terme 
estan relacionades amb l’estructura 
dels edificis, amb el seu equipament, i 
prestant especial atenció a garantir la 
seguretat i l’accessibilitat.

De manera detallada, dels quatre lots 
que conformen les actuacions, el prin-
cipal consisteix en la reparació de la 
coberta, la renovació de fusteries exte-
riors i la reparació i pintura de les faça-

nes de l’edifici de primària i les seues 
instal·lacions annexes. També inclou la 
substitució de l’edifici de calderes, així 
com la retirada de l’amiant existent en la 
coberta de l’actual. L’edifici d’educació 
infantil veurà reparada la seua coberta 
i la pintura exterior. Amb tots aquests 
treballs, es pretén acabar amb els pro-

blemes de filtració d’aigua, així com 
dotar al pati d’unes condícies accessi-
bles i d’un magatzem, a més de reparar i 
pintar els danys ocasionats en el revesti-
ment de l’edifici.

El projecte també contempla l’adequa-
ció i renovació de l’equipament en la zo-
na de jocs infantils, a més de les escales 

exteriors d’accés al centre.
La regidora d’Educació, María Teresa 

Carbonell explica que s’ha reunit amb 
la direcció del centre i de l’AMPA per a 
consensuar tant el projecte de realitza-
ció dels treballs de millora com els ter-
minis d’execució, ja que diverses de les 
actuacions hauran de dur-se a terme en 

Eliminen una unitat i traslladen 
a un tutor del Cristòfol Colom

M algrat el context del nou co-
ronavirus que obliga a man-
tindre les distàncies de se-

guretat, entre altres mesures, així com 
les pautes marcades per al nou curs 
escolar que limita el nombre d’alum-
nes per aula i requereix amb això més 
reforç docent, des d’Educació s’ha 
comunicat al col·legi Cristòfol Colom 
de Xixona la supressió d’una de les 
dues unitats de primer de Primària i 
el trasllat d’un tutor, segons ha publi-
cat el diari Información.

D’aquesta manera, es deixaria al 
centre escolar, que compta amb 
uns 300 alumnes, amb 11 unitats de 
Primària i 10 tutors. Aquesta decisió 
ha generat el malestar de pares, ma-
res, docents i del propi Ajuntament 
de la localitat, que han acordat per 
unanimitat demanar a la conselleria 
d’Educació que es tinguen presents 
les circumstàncies actualment, espe-
cialment les que s’han generat a partir 
del Covid-19.

MÉS ALUMNES DELS PERMESOS
Información detalla que amb aques-

ta supressió, la classe de primària 
amb la qual comptaria el centre en el 
pròxim curs escolar superaria la xifra 
d’alumnes per aula, ja que les instruc-
cions d’Educació és que hi haja un 

màxim de 20 alumnes i l’eliminació 
de la unitat provocaria que l’altra uni-
tat tinguera 25 alumnes.

REIVINDICACIONS DE L’AMPA
Aquest mitjà a més es fa ressò de 

les reivindicacions que des de l’AM-
PA es porten fent durant anys, com la 
petició d’un tutor per a les 12 unitats 
de Primària, ja fins ara hi havia 11 tu-
tors, la qual cosa ha impedit que hi 
haguera alguna tutoria a càrrec d’un 

especialista com un mestre de mú-
sica o d’educació física, per la qual 
cosa la decisió d’Educació, en lloc de 
respondre a aquestes peticions, actua 
de manera contrària deixant al centre 
amb un tutor menys.

A tot això se li afig el fet que en 
el Cristòfol Colom s’està produint 
un canvi en la direcció, pel qual, el 
càrrec de directora l’ocuparà una de 
les tutores, segons s’explica en Infor-
mación.

LES DIFERENTS ACTUACIONS PREVISTES PER A MODERNITZAR EL CENTRE FORMEN PART DEL PLA EDIFICANT

Curso de repaso para 
alumnos de secundaria

Durante el mes de julio ha tenido 
lugar un curso de repaso para los 
estudiantes de Educación Secundaria 
Obligatoria (ESO) en distintas asigna-
turas: matemáticas, ciencias e inglés. 
Dicho curso se va a extender hasta el 
14 de agosto y los interesados pueden 
inscribirse a través del correo elec-
trónico: cultura@xixona.es. 

Los asistentes estarán divididos en 
grupos de 10 personas y las clases 
tienen lugar de lunes a viernes en dis-
tintos horarios, dependiendo del cur-
so en el que estén. Por ejemplo, para 
3º y 4º de ESO, el horario es de 9’30 
a 12’30 horas, mientras que para 1º 
y 2º de ESO, el horario es de 10’30 a 
13’30 horas. 

S’HA DEMANAT A EDUCACIÓ QUE RECTIFIQUE AQUESTA DECISIÓ

el període no lectiu, per qüestions de se-
guretat. “Aprofitarem en la mesura que 
siga possible els mesos d’estiu per a es-
cometre la majoria de les reformes i que 
afecten el mínim possible al desenvolu-
pament del curs escolar, però algunes, 
per la seua complexitat, se solaparan 
amb curs escolar”, detalla l’edil.

Els altres dos col·legis i l’institut de la 
localitat també es veuran beneficiats per 
les inversions del Pla Edificant. En con-
cret, en el CEIP Sagrada Família s’han 
iniciat ja els treballs de construcció del 
nou pavelló que integrarà el gimnàs i 
el menjador, amb un cost d’1.117.000 
euros i un termini d’execució que fina-
litzarà al març del pròxim any. D’altra 
banda, l’IES Xixona és un altre centre on 
hi ha obres en marxa per a traslladar allí 
el cicle formatiu, les quals es duran a 
terme durant aquest estiu. Finalment, en 
el Cristòfol Colom es realitzaran millores 
en accessibilitat i en el sistema elèctric, 
i s’escometrà la substitució de finestres i 
persianes, així com la renovació del par-
quet del gimnàs, entre altres actuacions 
per un import total d’1.399.000 euros. 
Actualment s’està redactant el projecte, 
i la data d’inici de les obres està prevista 
per a juny de 2021.

Imatge del col·legi Cristòfol Colom. 

Exterior del CEIP Eloy Coloma. 
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E l passat 25 de juliol s’hauria 
d’haver celebrat el Dia del Sen-
yal, no obstant això, l’ambient 

fester no va recórrer els carrers de 
Xixona a causa del Covid-19, igual que 
no hauran festes de Moros i Cristians 
a l’agost, pel mateix motiu.

Les festes patronals es van suspen-
dre definitivament el mes de maig pas-
sat quan l’Ajuntament de la localitat i 
la Federació de Sant Bartomeu i Sant 
Sebastià van emetre un comunicat 
conjunt anunciant aquesta decisió.

El president d’aquesta Federació, 
Jonathan Gras, detalla en aquesta en-
trevista els motius, les conseqüències i 
el panorama que es presenta relatiu a 
les festes en el context de la pandèmia 
que manté al món en una incertesa.

Al principi es va decidir espe-
rar a veure com evolucionava la 
situació per a prendre una de-
terminació, quin va ser el punt 
clau per a decidir la suspensió 
de les festes?

Vista la situació, decidim al principi 
ajornar tots els càrrecs del 2020 per 
al 2021, per a nosaltres ja era una 
manera de suspensió de les festes, 
encara que vam voler seguir avant 
en certa manera amb l’esperança de 
poder organitzar algun tipus d’acte, 
sempre amb totes les autoritzacions 
i mesures sanitàries que foren ne-
cessàries. Tal va ser la pressió, tant de 
la gent, com de les filaes, que decidim 
llançar una enquesta a tots els festers, 

amb el resultat i que algunes filaes ens 
van manar escrits dient que no pen-
saven participar en cap acte que se 
cèlebre, doncs vam haver d’optar per 
la suspensió total de les festes.

En el comunicat es fa referèn-
cia a la possibilitat de, si exis-
teix alguna possibilitat, dur-les 
a terme en les dates previstes, 
creu que serà possible?

Per part de la Federació de Sant 
Bartomeu i Sant Sebastiá, una vegada 
suspeses les festes no tenim intenció 
d’organitzar res absolutament. Per a 
nosaltres el 2020 ‘festerament’ par-
lant, ja ha acabat i estem treballant per 
a les festes del 2021, ara bé si l’Ajun-
tament té a bé poder organitzar algun 
concert perquè les dues bandes que 
tenim a Xixona puguen tocar o el que 
ells consideren perfecte, tot sempre 
que sanitàriament estiga permés.

Com es va rebre la notícia de 
la suspensió en el món de la fes-
ta i en la pròpia localitat?

En l’àmbit fester, doncs no va ha-
ver-hi sorpresa ja que quasi totes les 
poblacions estaven suspenent igual-
ment i a Xixona, doncs bo en certa 
manera van ser la majoria de festers 
i totes les filaes els que van prendre la 
decisió de suspendre les festes. Tant 
nosaltres com l’Ajuntament no vam 
tindre més alternativa que la de sus-
pendre, així que tampoc va suposar 
cap sorpresa.

De quina forma repercuteix 
la suspensió dels Moros i Cris-
tians?

Repercuteix en més del que ens 
imaginem. Les festes són una injec-
ció econòmica molt important per 
al comerç local, el qual fa de motor 
econòmic per a molts comerços. D’al-
tra banda, les filaes també tenen les 
seues despeses i sense que els festers 
paguen les seues quotes hauran de fer 
front a aquestes despeses d’una altra 
manera en el qual possiblement no 
s’han parat a pensar i ja no et dic totes 
aqueixes persones que d’una banda 
o un altre viu del món de les festes, 
carrosses, vestits, bandes, etc…

Per a enguany ja hi havia car-
tell per a les festes, es mantin-
drà per a l’any que ve o es rea-
litzarà un altre?

No, no es mantindrà. Per a l’any que 

ve es tornarà a organitzar un altre 
concurs i es tornarà a triar cartell.

Q u i n a  o p i n i ó  t e n i e n  e l s 
càrrecs  festers  referent  a 
aquest tema?

Bo respecte a això l’opinió era molt 
clara, suspensió d’enguany i ajornar 
tots els càrrecs per a l’any que ve, 
però tant ells com la Federació el te-
níem molt clar, ells ja ens van deixar 
la seua opinió que el millor era ajor-
nar-ho ja que no es podrien fer unes 
festes de les quals pogueren viure i 
gaudir el seu càrrec com es mereixen, 
una cosa tan important s’ha de passar 
al costat dels teus familiars i amics i 
no haguera sigut possible enguany.

Ha sigut fins ara la decisió més 
difícil com a president de la Fe-
deració?

Sincerament no, la més trista sí però 
difícil no. Tenia molt clar que aquesta 
possibilitat estava cada vegada més a 
prop i veient el panorama al qual ens 
enfrontem, era el més assenyat que es 
podia fer.

Com s’albira la seua celebració 
per a l’any que ve?

Nosaltres des de la Federació tenim 
clar que hauran canvis, quins? Fins 
que no vegem l’evolució de tot això 
no podem especular ni d’una cosa ni 
d’una altra. Arribat el moment perquè 
es prendran les decisions i les mesu-
res que s’hagen de prendre.

Des de l’organització de les 
festes, s’està treballant ja en els 
possibles escenaris que es pu-
guen presentar?

Sincerament hui dia no. Tu pots 
prendre totes les mesures que vulgues 
però fins que no vegem l’evolució de 
tot això no podem ser conscients del 
que haurem de fer. Només espere que 
al final tot això passe i que no afecte, o 
almenys que ho faça el menys possible 
al que són les festes.

Li agradaria traslladar algun 
missatge en un moment així?

Només m’agradaria donar les grà-
cies, a la meua junta de govern la qual 
és magnífica i al regidor de Festes amb 
el qual sempre hem anat de la mà en 
aquest tema. Sense ells tot això pos-
siblement hauria sigut més difícil de 
portar.

“Fins que 
no vegem 
l’evolució no 
podem ser 
conscients del 
que haurem 
de fer”

El president de la Federació, Jonathan Gras.

“No vam 
tindre més 
alternativa 
que la de 
suspendre 
les festes”

JONATHAN GRAS
President Federació 
Sant Bartomeu 
i Sant Sebastià

“No es podrien 
fer unes festes 
de les quals 
pogueren viure 
i gaudir el seu 
càrrec com es 
mereixien”
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Major neteja dels carrers
Recentment s’han intensificat, com cada estiu, els treballs de neteja de 
carrers, places, mobiliari urbà i contenidors a Xixona. Des del consistori 
es detalla que l’actuació es va duent a terme per zones, i s’ha començat 
per les àrees de descans i els bancs del carrer del Tavés, a més de 
procedir a netejar els carrers Marcel Mira, Font de Pineta, Font de 
Cotelles i Font de Serenyà, on hi havia molta acumulació d’excrements de 
coloms. També s’ha realitzat la neteja quinzenal dels contenidors del 
barri Sagrada Família, el centre del municipi i el barri Eixamble Est, 
mentre que es continuarà pel barri Almarx, les pedanies i la resta de 
les ubicacions de la localitat.

L’Alacantí, l’Alcoià i El 
Comtat disposen d’un 
segon ecoparc mòbil
E l Consorcio Terra, dins del seu 

pla de crear una xarxa d’eco-
parcs fixos i mòbils que donen 

servei als 37 municipis que ho compo-
nen, ha adquirit el seu segon ecoparc 
mòbil.

Aquesta adquisició ha suposat una in-
versió de 120.000 euros finançats per 
la Generalitat Valenciana i el Ministeri 
per a la Transició Ecològica, la qual 
ampliarà el servei per a les localitats de 
les comarques de L’Alacantí, L’Alcoià i 
El Comtat, englobades en l’àrea de ges-
tió del Consorcio.

La xarxa que té prevista crear aquest 
òrgan contempla un total de 14 eco-
parcs fixos i 6 mòbils, per la qual cosa, 
existeix la intenció de comprar altres 
4 ecoparcs mòbils que se sumen als 2 
que ja té el Consorcio en propietat. Això 
serà possible després que a principis 
d’enguany, els membres del Consorci 
oaprovaren aquest projecte de gestió 
integral d’ecoparcs, el qual contempla 
a més la creació de cinc àrees d’aporta-
ció destinades a la recollida d’objectes 
voluminosos i restes de construcció i 

La borrasca Gloria va afectar 
notablement la zona de La Carras-
queta en derrocar milers de pins, 
la retirada dels quals ja està en 
marxa després que les brigades de 
la Generalitat realitzaren una nete-
ja prèvia de les zones públiques. 

Aquesta actuació té summa im-
portància en tractar-se d’una zona 
que corre perill d’incendi a l’estiu 
a l’haver tants arbres caiguts, la 
qual cosa ajudaria a propagar les 
flames en cas que es produïra foc. 

El diari Información explica 
que l’Ajuntament de Xixona ha 
contractat una empresa perquè 
procedisca a la retirada dels mi-
lers de pins, un procés que s’ha 
vist retardat per la pandèmia del 
Covid-19. Aquest mitjà detalla que 
la mercantil a la qual se li ha ad-
judicat els treballs, abonarà 1,5 
euros per cada tona de fusta que 
es triture, la qual cosa suposarà 
finalment una inversió d’al voltant 
de 3.000 euros per al consistori 
xixonenc.

En marxa la 
retirada de 
pins de La 
Carrasqueta

Xixona és una de les localitats 
alacantines que rebran ajudes per 
a l’entorn natural procedents de 
la Diputació d’Alacant.

D’una banda, i dins de les sub-
vencions de l’ens provincial des-
tinades a la realització de tracta-
ments de control de dípters, el 
municipi torroner és un dels 93 
que rebran ajuda econòmica per 
a aquests tractaments. Precisa-
ment, el mes de juny, l’Ajuntament 
de Xixona va posar en marxa una 
campanya contra el mosquit tigre 
consistent en l’aplicació de trac-
taments i accions de fumigació i 
control. Des del consistori es con-
fiava a rebre alguna ajuda per a 
reduir el cost de les actuacions, 
que ascendeix a 3.105 euros.

D’altra banda, referit al medi am-
bient, Xixona és una de les locali-
tats que rebran una ajuda per a la 
conservació i millora de paratges 
naturals. Entre les accions a sub-
vencionar des de la Diputació, es 
troba el manteniment de la biodi-
versitat local, el desenvolupament 
d’accions de prevenció d’incendis o 
també la neteja de muntanyes i sen-
des. La Diputació d’Alacant ha des-
tinat 100.000 euros a aquest pla del 
qual es beneficiaran un total d’11 
municipis de la província.

Subvencions 
de la Diputació 
per al medi 
ambient

demolició, i es posarà en marxa un sis-
tema integrat de gestió informàtica per 
a optimitzar el servei.

La presidenta del Consorcio Terra, 
Isabel López, ha explicat que “els 
ecoparcs mòbils permeten facilitar 
el reciclatge als ciutadans, acostant 
aquests punts de recollida de tot tipus 
de residus domèstics”. En concret, en 
els ecoparcs es poden depositar piles, 

bombetes, taps, cartutxos de tinta, jo-
guets, pintura, dissolvents, oli domèstic 
i xicotets electrodomèstics, com a ca-
feteres elèctriques, ràdios, batedores 
o mòbils.

El lliurament de l’ecoparc mòbil s’ha 
efectuat a Xixona, que ha sigut la pri-
mera localitat a donar llum verda a la 
cessió del seu recinte perquè siga ges-
tionat directament des del Consorcio.

DONARÀ SERVEI ALS MUNICIPIS DEL CONSORCIO TERRA

ES EFECTIVA EN CALLES Y ZONAS MÁS ESTRECHAS, COMO EL CENTRO

Una barredora se suma a 
la flota de limpieza viaria

Como parte del pliego de condi-
ciones del contrato para la re-
cogida de basura y la limpieza 

de cales, el Ayuntamiento de Xixona 
ha incorporado una barredora a la 
flota de vehículos de limpieza viaria 
por parte de la empresa concesiona-
ria del servicio. 

Esta nueva barredora supone tam-
bién una apuesta por la sostenibi-
lidad, ya que con sus 2 m3 de capa-
cidad, este vehículo dispone de un 
motor de baja contaminación con 
AdBlue, así como de un sistema ca-
talizador de emisiones para cumplir 
con los estrictos requisitos de la nor-
mativa Euro 6. 

EFECTIVA EN ZONAS ESTRECHAS
Además, aunque la barredora dará 

servicio a toda la localidad, es espe-
cialmente efectiva para la limpieza de 
las zonas y calles más estrechas, como 
el casco antiguo, al disponer de una 
cabina altamente articulada. 

También cuenta con una manguera 
para limpiar manchas recientes, un 
sistema para retirar hierbas de los 
bordillos más fácilmente y una aspira-
dora para hojas de imbornales.

El concejal de Limpieza Viaria, Cris-
tian Sirvent, se muestra convencido de 

que “con esta mejora, los operarios 
de Fobesa podrán prestar un servicio 
todavía más eficiente que redundará 
en un pueblo más limpio”.

COMPROMISO MEDIOAMBIENTAL
Desde el consistorio jijonenco se 

indica que con esta nueva incorpo-
ración a la flota de vehículos de lim-
pieza viaria, tanto el Ayuntamiento 

como Fobesa “materializan su com-
promiso medioambiental con la bús-
queda continua de un servicio más 
eficiente y respetuoso que cumpla 
con las exigencias medioambientales 
compartidas por ambas instituciones: 
reducción de la emisión de gases con-
taminantes a la atmósfera y servicio 
más efectivo y de calidad”, tal y como 
apuntan en una nota de prensa. 
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Estudi per a conéixer la repercussió del 
Covid-19 en l’ocupació de la comarca

E l Pacte per l’Ocupació de la co-
marca de L’Alacantí (ACTEI) ha 
elaborat un ampli informe que 

dóna a conéixer els efectes del Co-
vid-19 en les localitats que componen 
aquest Pacte. Els resultats reflecteixen 
que els municipis que formen part 
d’ACTEI han experimentat una evolu-
ció ascendent de la taxa d’atur des de 
març fins a juny, encara que les dades 
han aconseguit mantindre’s per davall 
de la mitjana de la província d’Alacant.

Així, com a resultat dels últims quatre 
mesos, el nombre d’aturats en la zona 
ACTEI ascendeix a 10.526, un 12,63% 
de la població activa, xifra inferior a la 

mitjana d’atur de la província, que se 
situa en el 15,46%.

L’estudi elaborat revela també que 
l’atur femení aconsegueix el 57,73% el 
mes de juny, encara que aquesta xifra es 
manté estable des de l’inici de la pandè-
mia. El mateix ocorre amb els tipus de 
contracte, ja que la majoria són tempo-
rals enfront dels indefinits.

Quant als sectors, aquest informe 
mostra que els treballadors del sector 
serveis han sigut els més afectats per 
la destrucció d’ocupació, seguits dels 
de la indústria i la construcció. L’agri-
cultura és, en general, el sector menys 
afectat per la situació actual d’incertesa 

laboral. En aquest sentit, cal indicar que 
les dades apunten a una recuperació 
dels tres sectors més afectats, ja que la 
majoria dels nous contractes pertanyen 
a serveis, indústria i construcció.

En totes les localitats que conformen 
el Pacte la taxa d’atur és superior al juny 
que al març, quan es va iniciar la pan-
dèmia i l’estat d’alarma, excepte a Xixo-
na, que el percentatge de desocupació 
ha sigut inferior al juny que al març.

L’alcaldessa de Xixona, Isabel López, 
l’ajuntament de la qual lidera aquest 
Pacte, considera que “és fonamental 
aprendre del viscut i treballar junts per 
a avançar-nos a futures situacions de 

2006............ 240 
2007............ 258
2008............ 275
2009............ 408
2010............ 410
2011............ 456
2012............ 523
2013............ 566
2014............ 511
2015............ 478
2016............ 413
2017............ 684
2018............ 360
2019............ 361
2020............ 467

Datos junio

LA CIFRA BAJÓ EN JUNIO EN 57 PERSONAS RESPECTO AL MES ANTERIOR, ESPECIALMENTE EN LA INDUSTRIA

La tasa de paro logra el mejor dato 
desde que comenzó la pandemia
J unio registró una importante 

bajada de la tasa de desempleo, 
con 57 parados menos respecto 

al mes anterior, situando la cifra total en 
467 desempleados, frente a los 524 del 
mes de mayo, y siendo la cifra menor 
que al inicio de la pandemia. 

Principalmente se ha producido un 
descenso en el sector de la industria, 
que ha propiciado que, por segundo 
mes consecutivo, haya descendido el pa-
ro en Xixona tras varios meses de incre-
mento a causa del nuevo coronavirus. 

Por otro lado, también se ha registra-
do un importante incremento del núme-
ro de contratos formalizados, con 510 
en junio, frente a los 227 que se conta-
bilizaron en mayo. 

POR SECTORES
Cabe indicar, que la industria es el 

sector donde más ha bajado la cifra de 
paro, con 49 personas menos y un total 
de 209; seguido de los servicios, en los 
que hay 189 desempleados, es decir, 17 
menos que el mes anterior. En la cons-
trucción el dato ha bajado en 2 perso-
nas con un total de 31; mientras que en 
agricultura la cifra ha aumentado en 1 
hasta alcanzar los 4 desempleados, y 10 

personas más están paradas en el rango 
de sin actividad económica, ascendien-
do la cifra así a 34 personas. 

Por sexo, sigue habiendo más mujeres  
paradas que hombres, con 254 frente a 
los 213. Además, en este sentido, el pa-
ro masculino descendió en junio en 33 
personas, y el femenino bajó en 24. 

En cuanto a los grupos de edad y sexo, 

sigue habiendo un mayor desempleo en 
los mayores de 44 años con 218 des-
empleados, de ellos 120 son mujeres, 
mientras que en junio hubo un impor-
tante descenso en el rango de entre 25 
y 44 años, con 40 desempleados menos. 
De nuevo, la tasa más baja de paro se 
registra en los menores de 25 años con 
79 parados, 4 menos que en mayo, de 

los cuales 43 son hombres y 36 mujeres. 
Respecto a los contratos, en junio se 

formalizaron 510, es decir, 283 más que 
en mayo. Del total, más del 90% se hi-
cieron en la industria, mientras que 39 
de ellos se formalizaron en el sector ser-
vicios. De los 510 contratos, 494 fueron 
temporales y 482 de ellos se firmaron a 
jornada completa. 

Hazte socio de la 
Cruz Roja +Harás Bien

La ventaja de ser jubilado es que tienes tiempo 
para hacer lo que te gusta.

Leer. Dar paseos. Pintar
Jugar con los nietos

Ver la televisión
Ser voluntario de Cruz roja

Tasa d’atur per municipis 
  MARÇ JUNY
- AIGÜES 11,15 14,72 
- EL CAMPELLO 11 12,46
- LA TORRE DE LES MAÇANES 10,60 12,53
- SANT JOAN 11,43 13,01
- SANT VICENT DEL RASPEIG 12,47 13,90
- TIBI 8,90 11,12
- XIXONA 11,60 10,67

*Xifres en %

crisis, en les quals la vertebració dels 
nostres municipis és clau per a eixir 
reforçats a través de noves oportunitats 
socioeconòmiques”.

A nivell general, la indústria va ser el 

sector més afectat en els primers mesos 
de la pandèmia i també el que més llocs 
de treball nous ha generat en els últims, 
al costat de l’agricultura i el sector ser-
veis.

EN ELS MUNICIPIS QUE CONFORMEN EL PACTE DE L’ALACANTÍ

SERVICIOS VETERINARIOS EN XIXONA Y PROVINCIA DE ALICANTE
Sandra Llorens Cebrián

Veterinaria
Clínica: 865 641 547     Urgencias: 691 890 351

C/Alacant, 5 - XIXONA
info@baitaraveterinaria.com
www.baitaraveterinaria.com
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Dos detinguts després 
de desmantellar una 
plantació de marihuana
D ues persones han resultat de-

tingudes a Xixona com a pre-
sumptes autores d’un delicte 

contra la salut pública per cultiu i tràfic 
de drogues. Ambdues es troben a la pre-
só provisionalment a l’espera de judici. 
L’operació, duta a terme per la Guàrdia 
Civil es va iniciar gràcies a la informació 
aportada per agents de la Policia Local 
de Xixona, els quals, tenien coneixement 
d’una possible plantació de marihuana 
situada, pel que sembla, a un habitatge 
situat en el paratge de Nutxes, d’aquesta 
localitat.

La Guàrdia Civil va posar en marxa una 
investigació, gràcies a la qual es va iden-
tificar a les persones vinculades amb 
l’habitatge en qüestió i posteriorment es 
va sol·licitar autorització judicial per a 
realitzar l’entrada i registre del domicili 
intervenint, el passat 6 de juliol, un total 
d’unes 200 plantes de marihuana distri-
buïdes, tant per l’interior de la casa com 
pel pati exterior, així com també 8 kg de 

A mitjan juliol es va produir un 
accident mortal en la carretera 
CV-800, en el terme municipal de 
Xixona, segons la informació del 
Centre d’Informació i Coordinació 
d’Urgències (CICU). Un motorista, 
l’edat del qual no ha transcendit, va 
morir en el succés, encara que les 
causes es desconeixen. Després de 
rebre l’alerta, fins al lloc dels fets es 
va traslladar una unitat de Suport 
Vital Bàsic (SVB) i un metge d’Aten-
ció Primària, els qui van poder con-
firmar la defunció del motorista.

Mor un 
motorista en 
un accident en 
la CV-800

El pasado 28 de junio se produ-
jo un choque entre un vehículo y 
un ciclista en Muxtamel. El con-
ductor del vehículo, presunta-
mente, se dio a la fuga y ahora ha 
sido localizado tras la investiga-
ción realizada por los agentes de 
la Guardia Civil del Subsector de 
Tráfico de Alicante. 

Según la  in formación de la 
Guardia Civil se trata de un veci-
no de Xixona de 26 años, que ha 
quedado finalmente en calidad de 
investigado, a la espera de juicio, 
por ser el presunto autor de un 
delito de abandono del lugar del 
accidente.

La Guardia Civil detalla que el 
conductor realizó una maniobra 
de adelantamiento en la que ocu-
pó el carril contrario y colisionó 
de forma lateral contra el ciclista,  
y como consecuencia, este cayó 
el suelo resultando herido grave. 

Tras acudir al lugar del choque 
diversos agentes de la Guardia 
Civil y el Equipo de Atestados, el 
ciclista herido fue trasladado al 
hospital. 

Localizan a 
un conductor 
presuntamente 
fugado tras un 
choque

fulla seca, 11 kg de cabdells, una gran 
varietat de productes químics per a la 
fertilització de les plantes i altres efectes 
per a la manipulació i envasament de la 
droga, com a envasadores al buit, màs-
cares antigàs amb filtre i una bàscula 

de precisió.
D’altra banda, en l’operació també es 

van intervindre diversos telèfons mòbils, 
un ordinador portàtil, una càmera de 
vigilància, dos turismes, una motocicle-
ta i uns 2.900 euros en efectiu.

La Policia Local s’ha fet eco de 
l’alerta d’una jove de la localitat, 
en la qual avisava d’un robatori 
produït en el domicili d’un fa-
miliar d’avançada edat, comés, 
suposadament per dues xiques 
i un xic, mitjançant una tècnica 
de distracció. El sistema emprat 
va ser fer-se passar pels familiars 
d’una veïna, i mentre dues d’ells 
parlaven amb la víctima, un altre 
va aprofitar per a robar objectes 
de valor, segons relata la jove en 
xarxes socials.

Alerten d’una 
tècnica de 
robatori en els 
habitatges

EN EL REGISTRE DE L’HABITATGE ES VAN DETECTAR 200 PLANTES

Destrossen uns carreus del segle XIII
L’Ajuntament de Xixona va denunciar públicament un acte de vandalisme 

produït a principis del mes de juliol. Els carreus de l’Església Vella, originals 
del segle XIII van aparéixer destrossats, tal com es pot comprovar en la 
imatge. La Policia Local està investigant els fets a la recerca dels responsa-
bles d’aquest delicte contra un Bé d’Interés Cultural de la localitat. Des del 
consistori s’ha sol·licitat la col·laboració ciutadana per a trobar als autors.

Sufocat un incendi en una fàbrica
Un torrador de cacauet va ser l’origen d’un incendi produït en una part de 

la fàbrica Antiu Xixona, segons la Policia Local. Bombers de diversos parcs i 
agents de la Policia es van traslladar al lloc dels fets i van treballar per a extingir 
el foc, que va generar una gran columna de fum que es veia des de diverses 
parts de la localitat. La ràpida intervenció i desallotjament van aconseguir que 
no hi haguera danys personals i que no es paralitzara la producció.

Una avaria va poder ser l’origen 
del foc que es va iniciar de matinada 
en l’aparcament del Barranc de la 
Font i que va calcinar a sis vehicles i 
va afectar altres tres. En aquest pàr-
quing es trobaven estacionats uns 
30 vehicles. Per a tractar de sufo-
car les flames es van traslladar un 
sotsoficial, un sergent, un cap i cinc 
bombers. Finalment no es van haver 
de lamentar danys personals, enca-
ra que cal ressaltar els 9 vehicles 
afectats per l’incendi en qüestió.

Un incendi 
calcina sis 
vehicles en un 
aparcament

 

C/ Alcoy, 21
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D avant les previsions d’una 
possible segona ona de Co-
vid-19 i atesos els nombrosos 

rebrots que s’estan donant en dife-
rents punts de la geografia espanyola, 
les festes de Moros i Cristians que se 
celebren a Xixona el mes d’octubre, 
protagonitzades pels geladors, han si-
gut suspeses, així com els actes previs.

Aquesta celebració estava prevista 
per als dies 23, 24 i 25 d’octubre, 
però igual que va succeir amb les 
festes de Moros i Cristians patronals 
del mes d’agost, ha sigut traslladada 
al pròxim any.

Durant el mes de juliol, l’Ajunta-
ment de Xixona i la Comissió de Fes-
tes de l’Associació cultural i festera 
de geladors de la localitat, han emés 
un comunicat conjunt anunciant la 
suspensió de les festes.

El president d’aquesta Associació, 
Juan Carlos Ramos, parla d’aquesta 
complicada decisió, dels motius i de-
talla altres aspectes d’aquesta suspen-
sió com per exemple, el manteniment 
dels càrrecs festers d’aquest 2020 per 
a l’any vinent.

Com afronta la difícil decisió 
de suspendre les festes?

Suspendre les festes va ser una deci-
sió difícil, perquè tots teníem moltes 
ganes, però es veia vindre. Des que 
canviem les nostres festes a octubre, 
arribem d’estar 6 mesos sense anar 
a cap lloc perquè estem treballant i 
tornem a Xixona amb moltes ganes 
de festa i de passar-ho bé. Les festes 
són el nostre primer gaudi de les va-
cances.

De quina forma ha acollit el 
món de la festa la suspensió?

Tots els festers que componen les 
nostres festes ho han pres bé, no hi 
ha hagut cap queixa, tots han donat 
suport a la decisió i ho han vist bé per 
la situació en la qual es troba el país. 
Pel que està passant i el que diuen 
que se suposa que passarà a la tardor 
tots han estat d’acord. Parlem el tema 
amb els delegats de les filaes, amb els 
presidents i tothom el tenia clar. No 
hi ha hagut ningú que s’haja oposat.

Des de l’Associació es mante-
nia l’esperança de poder realit-
zar les festes o la seua suspen-
sió es preveia?

Al principi, quan va començar la 
pandèmia al març, valoràvem que les 
nostres festes són a l’octubre i es pen-
sava que sí que les anàvem a celebrar 
perquè fins a octubre quedava molt 
de temps. Conforme ha anat evolucio-
nant i han anat passant els dies cada 
vegada véiem més difícil poder cele-
brar-les. Tot anava a més, hi ha hagut 
moments molt difícils que han passat 
al país, véiem molt difícil fer-les i ens 
anàvem fent a la idea.

Què s’ha tingut en compte per 
a prendre la decisió?

L’opinió de la comissió de festes és 
que hem realitzat aquesta suspensió 
pensant en el benestar del poble i 
de la gent. Les aglomeracions i ajun-
tar-se tanta gent és molt difícil i les 
festes són de relacionar-se, menjant 
junts, desfilant braç a braç…Els mo-
ros i cristians sense tot això no po-
dien ser i és una pena. Estem una mi-
ca disgustats, però no hi ha hagut una 
altra solució, és la que hem pensat i el 
que ha passat en tots els llocs.

Els càrrecs es mantindran per 
a l’any que ve?

Sí, s’ha acordat, com en la majoria 
de les festes dels pobles, que es man-
tindran els càrrecs.

Què opinaven els càrrecs fes-
ters sobre la celebració de les 
festes?

Han estat d’acord amb el que ha de-
cidit la comissió de festes. Des d’un 
principi se’ls va comentar el que suc-
ceïa, que era molt difícil poder rea-
litzar-les a l’octubre, i ells han estat 
d’acord. No han posat cap pega, han 
acordat que era millor suspendre-les 
i deixar-les per a l’any que ve.

Com repercuteix la suspensió 
a nivell global?

És una repercussió gran, sobretot 
per als càrrecs. La capitania, ja ho 
tenia tot mirat, portaven un any pre-
pararen el càrrec. Havien mirat els 
ballets, les bandes, havien buscat 
l’ostentació, tot…Ara de moment 
s’ha hagut de suspendre tot. També 
repercuteix en les bandes de música, 
que enguany estaran totes molt afecta-
des. A l’estiu les bandes tenen moltes 
festes de pobles, solen tindre tot l’es-
tiu ocupat i això repercuteix en el seu 

treball, i per tant, els afecta econòmi-
cament, igual que als ballets, als quals 
lloguen carrosses, als quals lloguen 
vestits…La suspensió repercuteix a 
molta gent perquè les festes de moros 
i cristians donen molta faena.

Hi ha hagut algun punt clau 
que comportara a prendre 
aquesta difícil decisió?

Hem vist que han anat passant els 
mesos i continua sense haver-hi vacu-
na. La clau d’això és que existisca una 
vacuna, des de la comissió pensem 
que mentre que no hi haja bovina, a 
Espanya no es realitzarà cap festa ni 
cap acte multitudinari de gent perquè 
és un perill i un risc com s’està veient 
ara amb els rebrots per festes. Pense 
que no hi haurà cap lloc en el qual 
es realitze cap festa durant el 2020. 
A més, tenim present tot el que s’ha 
comentat que a partir d’octubre, amb 
l’arribada de tardor, arribe una altra 
ona de coronavirus. Estem a l’estiu 
i està havent-hi rebrots, igual quan 
arribe octubre fins i tot pugen més els 
casos. El millor és deixar-ho per a un 
altre any molt al nostre pesar.

Estan estudiant opcions da-
vant els possibles escenaris que 
es puguen donar l’any que ve?

De moment no estem pensant res. 
Quan passe el 2020, veurem com està 
la situació, si hi ha o no hi ha vacu-
na i llavors començarem a pensar. La 
nostra esperança és que per al 2021 
això estiga solucionat i no hàgem de 
mirar solucions particulars. Seguim 
a l’espera de veure com evoluciona 
tot i esperem que en 2021 es puguen 
fer les festes, tant nosaltres, com els 
moros i cristians d’agost i les d’altres 
pobles.

Contemplen la realització d’al-
gun acte o esdeveniment fester 
si fóra possible arribades les 
dates?

De moment no tenim pensat rea-
litzar cap acte arribat el moment, 
perquè pel que s’està veient, no es 
podran realitzar i no hi haurà possibi-
litat de realitzar res. En la comissió de 
festes tenim l’esperança que el punt 
clau per a esplaiar-nos i gaudir de 
les festes siga en el Mig Any al febrer, 
fer els actes i aprofitar per no haver 
pogut fer les festes. A més el Mig Any 
pot ser especial, estem parlant entre 
la nostra comissió i la comissió de les 
festes d’agost per a veure si pogué-
rem unir nostres Mig Any i fer els dos 
junts. Això seria una meravella, seria 
el màxim fer-ho junts a més de poder 

esplaiar-nos de tot l’any, gaudiríem 
tot el poble junt, celebrant l’amistat 
que existeix entre tots. Així que en 
la ment tenim el Mig Any, ja veuríem 
quins actes realitzaríem ja que no 
hem pogut gaudir de les festes.

Enviaria algun missatge en 
aquests moments tan compli-
cats?

Hem de donar les gràcies a l’Ajunta-
ment de Xixona per tot el suport que 
ens ha donat i enviar una abraçada als 
nostres companys i amics de les festes 
d’agost, amb els quals només tenim 
paraules d’agraïment pel bé que ens 
emportem, la germanor que hi ha, i 
també una abraçada a tot el poble de 
Xixona. Esperem que aquest mal som-
ni que estem passant acabe ràpid.

“Conforme han 
anat passant 
els dies véiem 
més difícil 
poder celebrar 
les festes”

El president de l’Associació, Juan Carlos Ramos.

“Fer un acte multitudinari és 
un perill i un risc”

JUAN CARLOS RAMOS
President Associació cultural i festera de 
geladors de Xixona
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Bons resultats 
de Marc Moñinos 
i Marcos 
Combarro
Dos dels pilots més joves del 
Moto Club Ciutat de Xixona han 
obtingut bons resultats en les seues 
respectives carreres. D’una banda, 
Marc Moñinos Esteve va córrer 
el mes de juliol la seua primera 
carrera en el campionat d’Espanya a 
Albaida, en la qual va quedar 9° en 
la graella d’eixida, 7º en la primera 
manga i el 5° en la segona, en la 
categoria supermotard 65 cc. D’altra 
banda, Marcos Combarro ha disputat 
1a prova del Nacional de trial en 
Pobladura (Lleó) obtenint una 4a 
plaça en Juvenil A, fregant podium.

Victoria de Pilota Xixona 10-8, 
davant el Benimantell
L’equip Pilota Xixona ha aconseguit guanyar al CPV Benimantell per 
10-8 en una partida igualada disputada a Tibi. L’equip rival dels 
xixonencs va arribar amb un jugador menys i amb un altre que 
patia danys físics, per la qual cosa els de Xixona van decidir tractar 
d’equiparar les forces i van jugar amb un menys, disputant finalment 
la trobada amb 4 jugadors per part de Pilota Xixona i 3 per part del 
Benimantell.

FACEBOOK DEPORTISTAS Y ACTIVIDADES DEPORTIVAS DE XIXONA

Tercer lloc per a Ainhoa Cano
La jove xixonenca Ainhoa Cano ha aconseguit recentment pujar-se de 

nou al podium després d’aconseguir un tercer lloc en el Trofeu Escoles de 
Ciclisme-Almoradí en la categoria de principiants de primer any. Les bones 
sensacions per a aquesta jove ciclista continuen després d’uns mesos en què 
ha competició es va paralitzar però que ha continuat entrenant.

El 10 i 11 de juliol va tindre lloc en el Club Aros 
de Múrcia la XI Summer CUP- Concurs Nacional de 
Domatge Clàssic 2 Estreles Nocturn.
Allí va debutar en categoria nacional el genet xixonenc 
Aleix Cabezos Morant, participant amb la seua egua 
Female Khan tots dos dies de competició. 
El primer dia va participar en la represa Juvenil 
Equips, quedant 5° amb una nota de 63,888%, 
després d’una actuació correcta, però en la qual 
la inexperiència del binomi es va deixar notar al 
principi de la prova. El segon dia, en la prova Juvenil 
Individual, el binomi es va trobar molt més còmode en 
pista i va poder realitzar un molt bon exercici, alçant-
se amb la segona posició del podi amb una mitjana de 
67,156%, a menys de dues dècimes del guanyador.
Les mitjanes obtingudes obrin les portes al binomi a 
participar en el Campionat d’Espanya de Menors que 
tindrà lloc la primera setmana de setembre a Madrid.
(Text: Natalia Morant)

Aleix Cabezos debuta en 
categoria nacional
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SE ESTÁ DESARROLLANDO EN DISTINTAS UBICACIONES, DEPENDIENDO DE LA EDAD DE LOS ASISTENTES

Una escuela-campus de verano 
para niños y jóvenes de Xixona
A unque el Covid-19 ha compli-

cado su puesta en marcha, te-
niendo en cuenta todas las res-

tricciones y las medidas de seguridad 
a cumplir, el Ayuntamiento de Xixona y 
ADA Kabiles han logrado sacar adelante 
una escuela-campus de verano que da 
respuesta a las demandas de aquellos 
padres y madres que deben conciliar el 
trabajo con el cuidado de los hijos. 

Desde el 13 de julio, y hasta el 7 de 
agosto, tiene lugar esta escuela-campus 
que pretende ser la sustituta del tradi-
cional Campus Multiesportiu, puesto 
que tampoco se podrán desarrollar 
este verano las actividades habituales 
como los torneos deportivos, las fiestas 
acuáticas o los actos enmarcados en el 
programa de las fiestas de Moros y Cris-
tianos. 

Esta iniciativa es uno de los proyectos 
que busca paliar la ausencia de activi-
dad deportivas y de ocio, aspecto para 
el que trabajan distintos departamentos 
del consistorio jijonenco, y es que, las 
concejalías de Educación, Deporte, Cul-
tura y Normalización Lingüística, están 
tratando de sacar adelante proyectos 
que disminuyan las consecuencias del 
nuevo coronavirus. 

Por un lado, desde la concejalía de 

Recentment, la regidoria d’Es-
ports de l’Ajuntament de Xixona 
ha comunicat l’ampliació de les 
activitats permeses en el poliespor-
tiu, ja que la situació en la localitat 
està normalitzada encara que s’ha 
d’anar amb precaució i atenent a 
totes les mesures necessàries con-
tra el nou coronavirus.

Així, s’ha ampliat la capacitat de 
la piscina a 70 persones per torn, 
és a dir, 20 més que quan es va 
obrir al públic el mes de juny pas-
sat, i a més, es pot repetir torn en 
el cas que, quan falten dues hores 
o menys, hi ha places disponibles.

Quant a la pràctica esportiva, 
s’han obert totes les pistes de pe-
tanca amb la distància de 1,5 me-
tres entre les persones; en frontó 
i tennis està permesa jugar 2 con-
tra 2 i les pistes poliesportives es 
troben obertes però només per a 
entrenaments tècnics no federats, 
però no per a jugar partits , amb la 
condició d’evitar el contacte físic.

D’aquesta manera, es tornen a 
relaxar algunes de les mesures 
implantades amb l’arribada de la 
nova normalitat, que obliga a fer un 
seguiment de la situació més actual, 
i anar adaptant les activitats perme-
ses a poc a poc.

S’amplien 
les activitats 
permeses en 
el poliesportiu

Educación se ha promovido esta escue-
la-campus dirigida a niños y jóvenes.  

La concejala de Educación, María Te-
resa Carbonell, agradece “la buena vo-
luntad de la Fundación Jaime Cremades, 
que nos ha cedido su centro para que 
los alumnos de 3 a 5 años puedan estar 
en él”. De este modo, los alumnos ma-
triculados de estas edades realizan sus 
actividades en la guardería Ángeles Cus-
todios, donde cada semana se dedican a 
conocer un país a través de películas y 
manualidades, además de practicar de-

porte y refrescarse con juegos de agua.
Por su parte, los niños y niñas con 

edades comprendidas entre 6 y 14 años, 
tienen como sede el campo de fútbol, 
donde practican todo tipo de deportes, 
divididos en varios grupos para cumplir 
con las medidas de distanciamiento so-
cial recomendadas.

Otras de las medidas de prevención 
adoptadas en la escuela-campus frente 
al Covid-19 son la entrada escalonada 
por edades y grupos, la toma diaria de 
la temperatura a todos los alumnos, la 

Estudien l’adhesió de La
Carrasqueta al pla de 
rutes per a ciclistes

En el ple del mes de juny, Més Xixona 
i PSOE van presentar una moció con-
junta per la qual es demanava l’adhesió 
del port de La Carrasqueta, la carretera 
de Tibi i la carretera de la Torre de les 
Maçanes al pla de rutes segures per 
a ciclistes de la Direcció General de 
Trànsit (DGT). Aquesta moció va tirar 
avant amb els vots favorables de tots els 
grups polítics, a excepció de Compro-
mís que es va abstindre.

En aquest sentit, l’acord plantejat en 
la moció consisteix en el fet que es rea-
litze un estudi per part dels tècnics de 
l’Ajuntament per a veure la possibilitat 
de l’adhesió i quins elements i condi-
cions de circulació comportaria en els 
llocs esmentats, tant en La Carrasque-
ta com en les carreteres esmentades, 
buscant incrementar també la seua 
seguretat.

En el plantejament de la moció, que 
va ser presentada pel portaveu de Més 
Xixona, Marcos Ros, va al·legar que 
“des de fa molt temps, les carreteres 
del nostre terme municipal són utilit-
zades de forma indeguda per motos 
i cotxes que posen en perill la vida 
dels usuaris d’aquestes. Hi han hagut 
ja moltes víctimes per aquests actes i 
hem de posar fre a aquestes activitats 

delictives per a pal·liar aquest proble-
ma. Sols una dada, a les dues setmanes 
de permetre la circulació després de la 
quarentena s’han produït 5 accidents 
en el Port de la Carrasqueta”. 

La moció contemplava també la peti-
ció de realitzar controls de manera pe-
riòdica, a més de l’adhesió esmentada, 
que es tracta de “un projecte pioner a 
la Unió Europea en el qual es prioritza 
i es vigila en més cura les carreteres 
per a fer-les més segures. En aquests 
moments hi han unes 140 a tot el terri-
tori espanyol, 5 a Alacant”, segons es 
detalla en l’argumentació de la moció 
conjunta de Més Xixona i PSOE.

D’entre els beneficis de l’adhesió, en 
la moció es va apuntar que se senyalit-
zaria la ruta; disminuiria temporalment 
el límit de velocitat; hi hauria més vigi-
lància del compliment de les normes, 
especialment les relatives a la distància 
lateral en els avançaments o la velocitat 
inadequada; també suposaria la realit-
zació de controls preventius d’alcohol 
i altres drogues; s’intensificaria la vigi-
lància aèria durant els matins dels caps 
de setmana i hi hauria col·laboració 
amb els titulars de les vies amb Rutes 
Ciclistes Protegides per a donar priori-
tat a les labors de conservació.

aplicación de gel hidroalcohólico en 
manos y la desinfección de las zapati-
llas. Además, los niños mayores de 6 
años llevan mascarilla cuando no se 
puede cumplir con la distancia de se-
guridad.

La organización de la escuela-campus 
la ha asumido el colectivo jijonenco 
ADA Kabiles, y el Ayuntamiento ha sub-
vencionado hasta 110 euros por cada 
alumno matriculado.

Además, el consistorio también ha 
organizado clases de repaso de mate-

máticas, ciencias e inglés para alumnos 
de 1º a 4º de la ESO. Son totalmente gra-
tuitos y con ellos se intenta que “los jó-
venes puedan iniciar el próximo curso 
de la mejor forma posible, conociendo 
y dominando el temario que el Covid-19 
les ha impedido estudiar con normali-
dad”, señala Carbonell.

Para los mayores de 18 años, el 
Ayuntamiento ha organizado cursos de 
conversación en inglés, nivel B1 y B1+, 
también con una duración de un mes y 
con matrícula gratuita. 

MOCIÓ AL PLE DE MÉS XIXONA I PSOE

� Doble
 Acristalamiento
� Ventanas
� Puertas
� Cerramientos
� Persianas
� Mosquiteras
� Mamparas
� Reparaciones
� Barandillas

� Teléfonos:
     699 07 78 69  José
     664 05 00 19  Antonio

� Dirección:
      Polígono Industrial Segorb

� Correo Electrónico:
      Aluminiosjijona@hotmail.com

PRESUPUESTOS
SIN COMPROMISO

Al fi nalizar las obras de tu casa DESINFECTAMOS
con OZONO toda la zona de trabajo
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